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سیاسی

 

ســرویس سیاسی - ســخنگوی شورای 
وحدت اصولگرایان گفت:  برای تهران و ســایر 
استان ها فهرســت انتخاباتی مســتقل شورای 
وحــدت را تنظیــم خواهیم کــرد. فعلا بحث 
ائتلاف با دیگر گروه های سیاسی در دستور کار 

ما نیست.
منوچهر متکی سخنگوی شورای وحدت 
اصولگرایان ، در پاســخ به این سوال که در ایام 
انتخابات شــورای وحدت چه تعداد داوطلب 
جهت ثبــت نام نهایی داشــته اســت، گفت: 
همانطــور که می دانید ثبت نام اصلی هنوز تمام 

نشده اســت، در تهران و استان ها درحال جمع 
آوری اســامی هســتیم، آمار نســبی از ثبت نام 
تشکیلاتی شــورای  وحدت داریم اما در زمان 

لازم منتشر خواهد شد.
وی در پاســخ به این ســوال که آیا شورای 
وحــدت برنامــه ای جهــت ائتلاف با ســایر 
جریان هــای سیاســی اصولگرا یــا اعتدال گرا 
بــدارد، گفت: برای تهران و ســایر اســتان ها 
فهرست انتخاباتی مســتقل شورای وحدت را 
تنظیم خواهیــم کرد. فعلا بحث ائتلاف با دیگر 

گروه های سیاسی در دستور کار ما نیست.

سخنگوی شــورای وحدت اصولگرایان 
در پاســخ به این ســوال که مهم ترین برنامه ها 
و اهداف شــورای وحدت در صورت حضور 
در مجلــس دوازدهم چه خواهــد بود، گفت: 
درصورت موفقیت اولین کار تشــکیلاتی ما در 
دوره دوازدهم مجلس شورای اسلامی، تشکیل 
گروه سیاســی شــورای وحدت، تصمیم گیری 
جمعی و تشکیلاتی در خصوص طرح ها، لوایح 

و وزرای پیشنهادی دولت خواهد بود. 
در خصوص دیگر برنامه ها در آینده سخن 

خواهیم گفت.

متکی سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان:

فعلا بحث ائتلاف با جریان های سیاسی در دستور کار شورای 
وحدت نیست

ســرویس سیاســی - عضــو 
کمیســیون اجتماعــی مجلس گفت: 
این ارزیابی مجدد به نفع مردم اســت 
که دهک بندی تغییر کند و متناســب 
با واقعیت های موجود شــود تا مردم به 
صورت ناحــق در دهک های بالا قرار 
نگیرند. ما نماینــدگان مکرر مراجعه 
داریم که مثلا من در دهک ۸ هســتم در 

حالی که هیچ مال و اموالی ندارم.
عضو  عنابســتانی  علی اصغــر 
کمیســیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی در رابطه با مطرح شدن بررسی 
مجدد دهک بندی ها و به وجود آمدن نگرانی ها نســبت به اینکه دولت بخواهد با 
اعمال تغییر جمعیت مشمولین یارانه را کاهش دهد، گفت: واقعیت این است که 
دهک بندی های موجود با شاخص های اقتصادی کشور همخوانی نداشت. یعنی 
ما مشاهده می کردیم که در دهک بندی موجود فعلی کسانی که مثلا بالای ۱۲-۱۰ 
میلیون تومان درآمد دارند در دهک ۱۰ یعنی دهک ثروتمندترین ها قرار می گرفتند 
درحالیکه این واقعیت اقتصادی موجود جامعه ما نیست. متاسفانه تورم شدید این 
۴-۵ ســال گذشته باعث شــد که کل نظام و شاخص های دهک بندی موجود در 
سامانه رفاه ایرانیان به هم بریزد و در نتیجه تجدیدنظر در دهک بندی ضروری است.

وی ادامه داد: وقتی ما که می گوییم دهک بندی یعنی اینکه ما بالاترین سطح 
درآمدی جامعه را در نظر بگیریم، پایین ترین سطح را در نظر بگیریم و فاصله میان 
این دو عدد را به ۱۰ قسمت مساوی تقسیم کنیم و افراد را در این ۱۰ قسمت تقسیم 
بندی کنیم، دهک بندی موجود این نیست و بخش عمده ای از این افراد در دهکی 
قرار می گیرند که واقعیت اقتصادی جامعه آن نیســت و به صورت غیرواقعی در 

دهک بالا قرار می گیرند.
نماینده مردم سبزوار در مجلس همچنین خاطرنشان کرد: اتفاقا این ارزیابی 
مجدد به نفع مردم است که دهک بندی تغییر کند و متناسب با واقعیت های موجود 
شــود تا مردم به صورت ناحق در دهک های بالا قرار نگیرند. ما نمایندگان مکرر 

مراجعه داریم که مثلا من در دهک ۸ هستم در حالی که هیچ مال و اموالی ندارم.
وی افزود: حالا برای اینکه دقیق تر شود می توان حتی هرکدام از این دهک ها 
را هم در درون خود به ده قســمت تقســیم کرد و با توجه به فاصله های اقتصادی 
که الان وجود دارد ما صدک ایجاد کنیم به جای دهک که این امر تقســیم بندی و 
تصمیم گیری را دقیق تر می کند. البته ایجاد صدک در جایی پیشنهاد نشدا یا قانون 
نیست بلکه جزو اختیارات وزارت رفاه است. اگر این کار را انجام دهیم آن وقت 
در نظام برنامه ریزی کشور می تواند دقیق تصمیم گرفت و برنامه ریزی کرد و راجع 
به حذف یارانه از دهک های بالای واقعی تصمیم گرفت. عنابستانی در ادامه عنوان 
کرد: ما امروز وقتی می خواهیم تصمیم بگیریم و مثلا در حوزه انرژی مانند گاز و  
برق یک مقداری در دهک های بالا قیمت را واقعی کنیم، نگران هستیم که آن دهک 
بالا دهک واقعی نیست و ظلم به مردم صورت می گیرد. اگر این دهک ها درست 
شود، نگرانی قانونگذار هم برطرف می شود و می داند که کسی که یارانه انرژی را 
مصرف می کند حتما باید استحقاق آن را داشته باشد نه کسی که دارد از همه منابع 
کشور استفاده می کند و سطح ثروت و درآمد خوبی دارد او دیگر استحقاق استفاده 

از یارانه را ندارد. 
وی ابراز داشت: ضرورت تغییر دهک بندی امری است که بنده از دو سال هم 
نطق کردم، هم در مصاحبه گفتم و هم پییگری کردم و اکنون وزارت رفاه دارد این 

کار را انجام می دهد و امیدواریم که هرچه زودتر این دهک بندی ها واقعی شود.

سرویس سیاسی -سخنگوی دولت دوازدهم تاکید کرد: زمانی که هرکسی 
هــر حرفی می زنند یک انگ می زننــد و او را متهم می کنند به یک چیزی، جامعه 
خود به خود به آن ســمت می رود. روح جامعه بزرگ ایرانی علیه ظلم اســرائیل 
است، اصلا طرف فلسطین است. اما وقتی کسی دو کلمه حرف می زند می گویند 
جاســوس است. علی ربیعی با حضور در شبکه افق ضمن بررسی ابعاد عملیات 
طوفان الاقصی در منطقه گفت: می گویند چرا حماس الان اقدام کرد؟ خب پس کی 
باید اقدام می کرد؟ من کاری به گروه ها ندارم، کاری به اقدام و شیوه اقدام ندارم.اما 
زمانی که دارد نابود می شود، نوارش از دست می رود و تعبیر زندان بزرگ را بسیاری 

به کار بردند، چه باید کرد؟
وی تاکید کرد: کشورهای منطقه حق شان است توسعه پیدا کنند، آمریکا فشار 
می آورد و این توســعه منطقه را گره زده اســت به محو یک ملت، یک  تاریخ و به 
رسمیت شناختن دولتی که به زور آمده است. ربیعی تاکید کرد: در ایران یهودیان 
زیست خوب داشته اند  و ما همیشه موافق این  هستیم که هم یهودیان و مسیحیان و 
مسلمانان با هم زندگی  کنند.وی خاطرنشان کرد: حماس دیگر داشت خفه می شد و 
واقعا چاره ای نداشت. من اصلا این عملیات را معطوف به نتیجه نمی بینم. بعضی ها 
می گفتند حالا چه شد؟ بعضی ها از آن طرف طوری حرف می زنند که اسرائیل نشنال 
می شوند. به نظر من  اقدامی که حماس انجام داد یک هدف داشت. همین که دنیا 
این صدا را بشنود که آی آدم ها ما داریم خفه می شویم، ما داریم تمام می شویم. اصلا 
داستان عجیب و غریبی است. ربیعی در بخش دیگری از اظهارات خود با کنایه ای 
به مسئولان رسانه ملی و حضور خود در این برنامه خاطرنشان کرد: امیدوارم برنامه 
شیوه فقط برای نا آرامی های خیابان نباشد و پخش تصاویر بی حجاب ها از تلویزیون 
فقط برای انتخابات نباشد و ما هم فقط برای این شرایط در صدا و سیما نباشیم و این 
برنامه های رسانه ملی برای همیشه باشد.وی ادامه داد: اجازه بدهید یک پیام کوچک 
هم به مردم و نسل های جدید بدهم و آن هم اینکه حقیقت فلسطین حقیقتی است 
که با روح آزادگی مردم ایران و با نسل های گذشته شما آمیخته شده و ایستادن در 
سمت مظلوم در ذات فرهنگ و هویت ایرانی است و امروز اگر ما در کنار مظلومان 
فلسطین ایســتادیم در حقیقت نوعی از هویت تاریخی و عقبه روانی و فرهنگی 
خودمان حمایت می کنیم و باید موضوعات را مستقل بررسی کرد و مطمئن هستم 
که بیش از سایر کشورها می توانیم پرچم دار ایستادن مردمی در سمت ملت مظلوم 
فلسطین باشیم.سخنگوی دولت دوازدهم در خصوص این که چرا در این ۴۰ سال 
نتوانسته ایم کل جامعه را نسبت به  مسئله فلسطین آگاه کنیم، گفت:  قبل از انقلاب 
یادم بود برای فلسطین و لبنان پول جمع می کردند من دوزار داشتم و کمک کردم و 
شب پیاده به خانه بازگشتم. وی خاطرنشان کرد: زمانی که هرکسی هر حرفی می زند 
یک انگ می زنند و او را به یک چیزی متهم می کنند، جامعه خود به خود به آن سمت 
می رود. روح جامعه ی بزرگ ایرانی علیه ظلم اسرائیل است و اصلا طرف فلسطین 
است. ربیعی افزود: اما وقتی کسی دو کلمه حرف می زند می گویند جاسوس است، 
جاسوس آمریکاست. ما هم نامناسب حرف زدیم ، هم نامناسب تبلیغ کردیم، هم 

نامناسب تبیین کردیم. اگر تبیین درست می کردیم، وضعیت اینطور نبود.
این فعال سیاسی تاکید کرد: ما دیدیم که تحریم ها واقعی بود و طرفی که آمریکا 
را تشویق می کرد، اسرائیل بود و مردم یادشان نرفته است. چقدر اسرائیل نگران بود 
تحریم از زندگی مردم برداشته شود؟ تحریم هم فشارهایی به زندگی مردم آورد و 

ما این ها را می فهمیم. وظیفه داریم سمت درست را به جامعه نشان دهیم.
وی با اشــاره به برگزاری برنامه های کشورهای مختلف در حمایت از مردم 
فلسطین گفت: ما هم از میدان فلسطین برنامه گذاشتیم راهپیمایی کنیم، مردم آمدند، 
باید به این نســل بگوییم این منافع ملی شماســت. مسئله ایران عزیز ما است، اما 
سخنران می آید می گوید آموزش و پرورش باید تعطیل شود چون نمی تواند آدمی 
تولید کند که مانند بچه ای در غزه شود، این نگرانی در خانواده های ما تولید می کند. 
باید فکر و تامل کرد. مگر مدرسه سرباز خانه است؟ مگر بچه های دهه ۳۰ و ۴۰ به 

جبهه رفتند؟ مگر مدرسه آموزش جبهه داده است؟

سرویس سیاسی - نایب رئیس 
کمیســیون امــور داخلی کشــور و 
شورا های مجلس گفت: درجه بندی 
مشــاوران املاک هیــچ تاثیری در 
قیمــت مســکن و پاییــن آوردن 

هزینه های اجاره نمی گذارد.
نایب  آصفری،  محمدحســن 
رئیس کمیسیون امور داخلی کشور 
و شورا های مجلس شورای اسلامی 
درباره درجه بندی مشــاوران املاک 
گفت: درجه بندی مشــاوران املاک 
به غیر از اینکــه جیب مردم را خالی 

کند چیز دیگری ندارد.
وی ادامه داد: با درجه بندی مشاوران املاک در نهایت می خواهند بگویند 
که فلان بنگاه درجه فلان اســت چون یک چای پررنگ و یا قهوه به مشتری 

می دهد. 
نماینــده مردم اراک، خنداب و کمیجــان در مجلس بیان کرد: این طور 
نیست که یک قراردادی که در بنگاه درجه پایین نوشته شده ارزش حقوقی اش 

کمتر از قراردادی باشد که در یک بنگاه درجه بالا نوشته شده است.
آصفری اظهار کرد: به اعتقاد من درجه بندی مشاوران املاک، جیب مردم 
را بیشــتر خالی کردن است چون هیچ تاثیری در قیمت مسکن نمی گذارد و 
تاثیــری هم در پاییــن آوردن هزینه های اجاره و غیره ندارد و صرفا به عنوان 
یک امتیاز برای بنگاه در نظر گرفته شده چون خدماتی مثل پذیرایی از مشتری 
در بنگاه ارائه کرده است لذا این امر هیچ خروجی نخواهد داشت.وی تاکید 
کرد: درجه بندی مشــاوران املاک هیچ تاثیری در کاهش قیمت مسکن و کم 

کردن هزینه های مسکن و اجاره بها نمی گذارد.
نایــب رئیــس کمیســیون امور داخلی کشــور و شــورا های مجلس 
در پایــان دربــاره مشــاوران امــلاک بدون مجــوز گفــت: وزارت راه و 
شهرســازی بــا هماهنگی اتاق اصنــاف برنامه ریزی کردند تا با مشــاوران 
املاک بدون مجوز که در بازار مســکن قیمت هــای حبابی ایجاد می کردند 
 برخــورد کنند لذا مشــاوران املاک بدون مجوز باید بــرای فعالیت مجوز 

بگیرند.

سرویس سیاســی - نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی گفت: 
امیدوارم پروژه خالص ســازی را حداقــل در وزارت آموزش و پرورش به 
این شــکل نداشــته باشیم و بیشــتر ملاک و معیار صلاحیت علمی معلمان 
باشــد. یادمان باشــد الان ۲ سال اســت که دولت و ۴ سال است که مجلس 
دســت جریان انقلابی است و ما باید احساس مسئولیت و پاسخ گویی داشته 
 باشــیم که متاسفانه در روند جلسه با وزیر آموزش و پرورش این را مشاهده 

نکردیم.
معین الدیــن ســعیدی دربــاره آخرین وضعیت بررســی کمبود معلم 
در مجلس شــورای اســلامی گفت: جلســه ای با حضور رئیس ســازمان 
امــور اســتخدامی، وزیــر آموزش و پــرورش و رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه در خصوص معضل کمبود معلم در کشــور برگزار شــد که نشــان 
 می دهــد بی تدبیــری ناراحــت کننــده ای را در این خصوص مشــاهده 

می کنیم.
نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه در این جلسه 
مطلقا راهکاری ارائه نشد، عنوان کرد: فقط فراکنی و انداختن توپ در زمین 

دولت قبل و نظایر آن ها مطرح شد.
وی یادآور شــد: در این که در دولــت قبل در حوزه آموزش و پرورش 
بسیار کم کاری کرده و ریل گذاری ها، ریل گذاری های درستی نبوده تردیدی 
وجود ندارد اما اینکه ما دائم از بانیان وضع موجود بگوییم، صحیح نیســت. 
یادمان باشــد الان ۲ ســال است که دولت و ۴ ســال است که مجلس دست 
جریان انقلابی اســت و ما باید احساس مسئولیت و پاسخ گویی داشته باشیم 

که متاسفانه در روند جلسه روز یکشنبه این را مشاهده نکردیم. 
سعیدی یادآور شد: نکته بسیار نگران کننده  دیگر این است که رویکردی 
در وزارت آمــوزش و پرورش برای جــذب معلم وجود دارد مبنی بر اینکه 
فقط افراد خاص در این حوزه جذب می شــود، بسیاری از افرادی که دارای 
صلاحیت های علمی هســتند به خاطر نوع نگاه شــان و بحث های سیاسی  
متاســفانه رد می شوند. علاوه بر این در مناطق محروم به شدت دچار کمبود 
معلم هســتیم و مشــاهده می کنیم قاطبه افرادی که پذیرفته شــده اند از افراد 
غیربومی هستند که بعضاً همین افراد غیربومی با استفاده از مشوق های جوانی 
جمعیت خودشــان را منتقل می کننــد و عملا آن کلاس بدون معلم می ماند. 
این ها مســائل بســیاری مهمی هســتند که باعث نگرانی جامعه است و من 
امیدوارم پروژه خالص سازی را حداقل در وزارت آموزش و پرورش به این 

شکل نداشته باشیم و بیشتر ملاک و معیار صلاحیت علمی معلمان باشد. 
وی در خصــوص آخرین وضعیت ســاماندهی کارکنان دولت گفت: 
مصوبه مجلس بود اما فعلا هیچ بازخورد روشــنی دیده نشــده اســت که 
 دوســتان شــورای عالی نظارت مجمــع در این خصوص چــه رویکردی 

دارند.

سرویس سیاســی - معاون نظارت و بازرســی امور تولیدی سازمان 
بازرســی کل کشــور در پی تأخیر مــداوم پروازها، از عملکرد نامناســب 
شــرکت های هواپیمایی در جابجایی مســافر انتقاد کرد و گفت: در راستای 
نظارت بیشــتر بر عملکرد شرکت های هواپیمایی و به منظور رعایت حقوق 
عامه و جلوگیری از تأخیرها به سازمان هواپیمایی کشوری هشدار داده شده 

است.
احمد اســدیان معاون نظارت و بازرسی امور تولیدی سازمان بازرسی 
کل کشــور در پی تأخیر مداوم پروازها، از عملکرد نامناســب شرکت های 
هواپیمایی در جابجایی مسافر انتقاد کرد و گفت: بررسی های میدانی سازمان 
بازرســی، گزارش ها و شکایات واصله به این دستگاه حکایت از نارضایتی 

مردم از تأخیر مداوم پرواز ها دارد.
وی با بیان اینکه متأســفانه برخی پرواز ها با تأخیر انجام می شــود و این 
امر منجر به معطلی مردم در فرودگاه ها شــده اســت، افزود: بر همین اساس 
سازمان بازرسی در راستای نظارت بیشتر بر عملکرد شرکت های هواپیمایی 
و به منظور رعایت حقوق عامه و جلوگیری از تأخیر ها به سازمان هواپیمایی 

کشوری هشدار داده است.
معاون تولیدی سازمان بازرسی با اشاره به آمار تأخیر پرواز ها در شهریور 
ماه سال جاری؛ خاطرنشان کرد: شرکت های ایران ایر، کارون، وارش، آتا ایر، 
چابهار ایر، آسمان، اروان، کاسپین، زاگرس و قشم ایر به ترتیب بیشترین زمان 

تأخیر را در شهریور ماه امسال داشته اند.

عنابستانی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس ؛

بخشی از مردم به اشتباه در دهک 
بالا قرار دارند

ربیعی سخنگوی دولت دوازدهم  :

امیدوارم پخش تصاویر بی حجاب ها از 
تلویزیون فقط برای انتخابات نباشد

آصفری نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شورا های مجلس:

درجه بندی مشاوران املاک هیچ 
تاثیری در قیمت مسکن ندارد

سعیدی نماینده مجلس شورای اسلامی:

بسیاری از افراد دارای صلاحیت  علمی 
به خاطر نوع نگاه شان رد می شوند

هشدار سازمان بازرسی کل کشور 
به سازمان هواپیمایی در پی تأخیر 

مداوم پروازها

زمان نام نویسی داوطلبان مجلس خبرگان 
اعلام شد 

سرویس سیاسی - در بین گروه های سیاسی 
حــزب کارگزاران ســازندگی بــا برگزاری یک 
نشست سیاســی هم افراد جدید شورای مرکزی 
خــود را انتخاب کرد و هم با دعوت از چهره های 
مشــهوری همچون محمد جواد ظریف و اسحاق 
جهانگیــری در فضای خبری انتخاباتی فعالیت پر 
رنگ تری داشت. همچنین در بین اصولگرایان هم 
تشکل شــورای وحدت اصولگرایان با برگزاری 
یک نشســت هم اندیشی و خبری به همراه تمامی 
اعضا و تشکل های حامی خود به طور جدی تری 

فعالیت انتخاباتی خود را پیگیری می کند.
منوچهــر متکی که چنــد روز پیش در بک 
گفتگو نســبت به احتمال کاهش مشــارکت در 
تهران هشــدار داده بود در تازه ترین اعلام موضع 
بیــان داشــته که فعلا بحث ائتــلاف با گروه های 
و جناح های دیگر در دســتور کار آنان نیســت و 
ترجیح می دهند تا با ایجاد ساز و کار منسجم فعلا 
بر چیدمان کاندیدا های مورد نظرشــان در سراسر 

کشور تمرکز نمایند.
اظهــارات و در اصل کنایه های علی ربیعی از 
مسئولان دولت سابق در یکی ار برنامه های شبکه 
افق که در موضوع فلسطین برگزار شده بود هم در 
فضای مجازی مورد توجه قرار گرفت و نسبت به 

آن واکنش های متفاوتی ابراز شد. 
علی ربیعی در برنامه »به افق فلســطین« گفته 
بود:امیدوارم برنامه »شیوه« فقط برای نا آرامی های 
خیابــان نباشــد و پخش تصاویــر بی حجاب ها 
از تلویزیــون هــم فقط بــرای انتخابات نباشــد 
و ما هم فقط برای این شــرایط در صدا و ســیما 
 نباشــیم و این برنامه های رسانه ملی برای همیشه 

باشد.
حزب اعتدال و توســعه کــه از اصلی ترین 
همفکران رییس جمهور حســن روحانی رییس 
جمهور ســابق هستند هم در کنگره اخیر خود در 
بیانیه ای پیشنهاد »مشارکت و بهره گیری حداکثری 
از ظرفیت نخبگان، اندیشــمندان، صاحبنظران و 
اســتفاده از توانمندی های همه مدیران شایسته و 
با تجربه کشــور فارغ از مرزبندی های سیاســی و 

جناحی برای پیشرفت و توسعه. 
هم چنین گسترش و تقویت احزاب سیاسی و 
تشکل های مدنی وفادار به نظام که درقانون اساسی 
مورد تاکید قرار گرفته اســت برای تسهیل ارتباط 
نظام با مــردم« را مطرح کردند که البته در واکنش 
به این بیانیه برخی از کاربران فضای مجازی گفته 
بودند که کلمات مطرح شــده در سطور این بیانیه 
چندان بــا کارنامه این افــراد در زمان زمامداری 
۸ ســاله همخوانی نداشــته و بهتر است به جای 
بیــان شــعار های زیبا این حزب و یــاران رییس 
 جمهور ســابق به بررســی کارنامه گذشته خود 

بپردازند.
»احتمال ۲۴ ســاعته شــدن رونــد ثبت نام 
انتخابات مجلــس« هم خبری بود که مورد توجه 
قرار گرفت. محســن اسلامی ســخنگوی ستاد 
انتخابات کشــور گفته بود: برای افزایش ساعات 
مرحله اصلی ثبت نــام انتخابات مجلس در حال 
مکاتبه بــا هیأت نظارت بر انتخابات هســتیم تا 
ســاعات ثبت نام ها ۲۴ ساعته شود. البته از آخرین 
وضعیت این اقدام تا کنون اطلاعاتی منتشــر نشده 

است.
گفتگوی جماران با حسین مرعشی در مورد 
انتخابــات مجلس موضوع دیگــری بود که آن را 
باید نشانه دیگری از فعال شدن حزب کارگزاران 
در انتخابات مجلس دانست و گویا قرار است این 
حــزب در بین احزاب اصلاح طلب به طور جدی 

تری وارد فضای انتخاباتی شود. 
دبیرکل حزب کارگزاران ســازندگی مدعی 
شده بود: نظام از سیاست »مشارکت حداکثری« به 
سیاســت »نتیجه مطلوب« در انتخابات میل کرده؛ 
یعنــی نتیجه انتخابات مهمتر از میزان مشــارکت 

مردم است.
اما برخلاف اظهارات مرعشــی آخرین آمار 
ثبــت نام های انتخابات بیانگر این اســت که گویا 
گروه هــا و افراد زیادی خود را برای انتخابات ۱۱ 
اســفند آماده می کنند، زیرا بر اساس آخرین آمار 
ســخنگوی ستاد انتخابات کشور تعداد افرادی که 

ثبت نام خود برای انتخابات مجلس دوازدهم را تا 
پایان روز ششــم)۲ آبــان( قطعی کردند،  ۱697۳ 
نفر اســت.وی با بیان اینکه در روز ششــم 6۲۴9 
نفر ثبت نــام قطعی کردنــد، گفت: بــا این آمار 
حدنصاب ثبت نام دوره یازدهم شکســته شــد. 
در مجلــس یازدهم ۱6۰۳۴ نفــر ثبت نام قطعی 
 داشــتند اما این دوره ۱697۳ نفــر ثبت نام نهایی 

کردند.
تذکر قالیباف به مســئولان ثبت نام در ســتاد 
انتخابات وزارت کشــور هــم موضوع قابل تامل 
دیگــر بود. رئیس مجلس شــورای اســلامی در 
ابتدای جلســه دیروز مجلس گفته بود: اطلاعات 
دریافت شــده از داوطلبان شــرکت در انتخابات 
محلس دوازدهم مازاد بر پیش بینی قانون اســت. 
همچنیــن زمان ثبت نام از صبح تــا 6 بعدازظهر 
درنظر گرفته شــده که بعد از آن هم دیگر ســامانه 
تا روز بعد پاســخگو نیســت حال اینکه ثبت نام 
یک نفر در ســامانه به طور متوســط چند ساعت 
 زمــان می بــرد؛ ان شــاءالله به این مــوارد توجه 

شود.
در میان احزاب و گروه های اصولگرا یا حامی 
دولت هم یعنی شــورای ائتــلاف اصولگرایان و 
جبهه پایداری و شــریان هم فعلا فعالیت خبری 
انتخاباتــی خاصی دیده نمی شــود، اما در عوض 
برخی از افراد و رســانه های جریان اصلاح طلب 
ســعی دارند تا با بیان شــکاف در میان گروه های 
اصولگرا از انشقاق و شکستن ائتلاف ها خبر دهند؛ 
و موضوع آخر هم اینکه بالاخره پس از مدت ها بی 
خبری زمان نام نویســی داوطلبان مجلس خبرگان 

رهبری اعلام شد.
ســتاد انتخابات کشور در اطلاعیه شماره ۱۰ 
زمان نام نویسی داوطلبان مجلس خبرگان رهبری 

را از ۱۴ آبان به مدت یک هفته اعلام کرد.
متــن اطلاعیه شــماره )10( ســتاد 

انتخابات کشور به شرح زیر است:
به آگاهی مردم شریف ایران اسلامی می رساند، 
انتخابات ششــمین دوره مجلس خبرگان رهبری 
در روز جمعــه مــورخ ۱۱/۱۲/۱۴۰۲ همزمان با 
انتخابــات دوازدهمیــن دوره مجلس شــورای 

اسلامی برگزار خواهد شد. 
داوطلبــان انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
شخصاً یا بوسیله نماینده خود که به صورت کتبی 
و رسمی معرفی شده باشد، می توانند از روز یکشنبه 
مورخ ۱۴/۸/۱۴۰۲ تا روز شنبه مورخ ۲۰/۸/۱۴۰۲ 
جمعاً به مدت 7 روز از ساعت ۰۸:۰۰ صبح لغایت 
۱۸:۰۰ به فرمانداری مرکز استان حوزه انتخابیه یا 
وزارت کشــور مراجعه و با ارائه  اصل شناســنامه 
عکس دار و یک نســخه تصویر از کلیه صفحات 
آن، اصل کارت ملی و یک نسخه تصویر از پشت 
و روی آن، اصــل مدرک حوزوی و یک نســخه 
تصویر از آن و 6 قطعه عکس ۴×6، ضمن تکمیل 

پرسشــنامه اعلام داوطلبی، نسبت به ثبت نام خود 
اقدام کنند.

نکته: در فرمانداری قم همانند وزارت کشور، 
امــکان ثبت نام برای تمامــی حوزه های انتخابیه  

وجود خواهد داشت.
شایان ذکر اســت داوطلبان محترم بر اساس 
ماده  )۱۱( قانون انتخابات مجلس خبرگان رهبری 

به هنگام ثبت نام باید دارای شرایط زیر باشند:
۱-  تابعیت جمهوری اسلامی ایران.

۲- حداقل سن ۴۰ سال تمام.
۳- دارا بــودن توانایــی لازم جهــت انجام 

وظایف مربوط به نمایندگی مجلس خبرگان.
۴- عدالــت و اشــتهار به دیانــت، وثوق، 

شایستگی و سلامت اخلاقی و اقتصادی.
۵- داشتن بینش مناسب سیاسی_ اجتماعی 

و آشنایی لازم با مسائل روز.
6- تعهد به انقلاب اســلامی، نظام جمهوری 
اســلامی ایران، التزام به قانون اساســی و ولایت 

مطلقه فقیه.
7- نداشتن سوابق سوء سیاسی و اجتماعی به 
تشخیص مراجع قانونی و رسمی نظام جمهوری 

اسلامی ایران.
۸- اجتهاد در حدی که قدرت استنباط بعض 
مســائل فقهی را داشته باشــد و بتواند، ولی فقیه 

واجد شرایط رهبری را تشخیص دهد.
تبصره۱- داوطلبانی که رهبری معظم انقلاب 
تصریحاً یا تلویحاً اجتهاد آنان را تایید کرده باشد از 
نظر علمی، نیاز به تشخیص فقهای شورای نگهبان 

نخواهند داشت.
تبصــره ۲- داوطلبانی که ســابقه نمایندگی 
مجلــس خبرگان رهبری دارند از امتحان )کتبی و 
شــفاهی( معاف می باشند. همچنین داوطلبانی  که 
در دوره های پیشــین این مجلس در امتحان کتبی 
یا شــفاهی یــا هر دو حائز نمره قبولی شــده اند، 
حَسَــب مورد از امتحان کتبی و شــفاهی یا هر دو 

معاف هستند.
تبصــره ۳- داوطلبانی کــه صلاحیت علمی 
و اجتهادشــان طبق نظر اکثریت فقهای شــورای 
نگهبان، محرز شود، معاف از امتحان خواهند بود.
همچنین به استناد ماده )۱۲( قانون انتخابات 
مجلس خبــرگان رهبری، ارائه  یکــی از مدارک 
علمــی معتبر ذیــل، هنگام ثبت نــام داوطلبان به 
استثنای دارندگان شــرایط مندرج در تبصره های 

۲،۱و۳ ماده )۱۱( قانون مذکور الزامی است:
الف – سطح چهار حوزه

ب- تاییــد کتبی از مدیر حــوزه علمیه )قم، 
خراســان رضوی و اصفهــان( مبنی بر صلاحیت 

علمی داوطلب برابر سطح چهار حوزه.
ج – مــدرک افتــاء از مرجع رســمی برای 
داوطلبــان اهل ســنت، برابر آییــن نامه مصوب 

حوزه های علمیه اهل سنت.

در فاصله حدود 125 روز مانده تا انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی شاهد هستیم که هم مراحل اجرایی به طور جدی تری 
دنبال می شود و هم تشکلات و گروه های سیاسی که تا پیش از این فعالیت خبری چندانی نشده، فعال شده و با برگزاری نشست ها و همایش هایی به 

فعالیت سیاسی خود شتاب بیشتری داده اند.

در میــان احزاب و گروه هــای اصولگرا یا حامی دولت هم یعنی شــورای ائتلاف 
اصولگرایــان و جبهــه پایداری و شــریان هم فعــلا فعالیت خبــری انتخاباتی 
خاصی دیده نمی شــود، اما در عوض برخی از افراد و رســانه های جریان اصلاح 
طلب ســعی دارنــد تا با بیان شــکاف در میان گروه های اصولگرا از انشــقاق و 
شکســتن ائتلاف ها خبــر دهند؛ و موضوع آخر هم اینکــه بالاخره پس از مدت ها 
بی خبــری زمــان نام نویســی داوطلبان مجلس خبــرگان رهبری اعلام شــد.


